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摘要 

我國自 102年 7月診斷出鼬獾狂犬病陽性案例後，為利狂犬病病

原分析等工作，本所進行鼬獾及白鼻心的飼育。109年 7月召開「研

商鼬獾狂犬病防疫措施」圓桌會議時，本所報告飼育之鼬獾及白鼻心

已達成階段性工作目標。又經評估，本所飼育之鼬獾及白鼻心，已逐

年老化，將不利於後續再利用。為符合實驗動物照護及使用指引，本

所飼育之鼬獾及白鼻心業已達退出實驗及退休之標準。為減少動物犧

牲，本所因此洽詢林務局及特生中心協助進行動物野放相關事宜。 
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Abstract  

AHRI has been keeping ferret badgers and gem-faced civets for the use on rabies 

related researches, since Taiwan first diagnosed rabies in ferret badger in July, 2013. 

In considering about animal welfare and to decrease animal sacrifice in our research, 

instead of euthanasia, a rehabilitation plan was made for the animals when they reach 

the point for retirement. Four government agencies, including Forestry Bureau, 

Endemic Species Research Institute, Bureau of Animal and Plant Health Inspection 

and Quarantine, and Animal Health Research Institute have cooperated in returning 

the animals back to their habitat. 


